

## UAE CONTINUES TO RANK FIRST GLOBALLY IN DIGITAL TRANSFORMATION

The United Arab Emirates continues to strengthen its position on the global digital transformation map, benefiting from a forward-looking vision and ambitious policies that have made digital innovation a key pillar for sustainable development and economic competitiveness. According to the United Nations E-Government Survey 2024, the UAE ranked first globally in the telecommunications infrastructure index, achieving a perfect score of 100 percent. This reflects the extent of the spread and high efficiency of digital networks and translates the maturity of the country's digital infrastructure. In 2024, the UAE government achieved a remarkable milestone in digital services, executing 173.7 million digital government transactions, while the number of beneficiaries exceeded 57 million users across 1,419 digital government services, with a satisfaction rate of 91 percent.

[Source \(Al Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)



## الإمارات تواصل حصد المراكز الأولى عالمياً في التحول الرقمي

تواصل دولة الإمارات ترسيخ مكانتها على خريطة التحول الرقمي العالمي، مستفيدة من رؤية استشرافية وسياسات طموحة جعلت من الابتكار الرقمي ركيزة أساسية للتنمية المستدامة والتنافسية الاقتصادية. وبحسب تقرير الأمم المتحدة لمسح الحكومة الإلكترونية 2024، حصدت دولة الإمارات المرتبة الأولى عالمياً في مؤشر البنية التحتية للاتصالات، محققة العلامة الكاملة بنسبة 100 في المئة، ما يعكس مستوى انتشار الشبكات الرقمية وكفاءتها العالية، ويترجم مدى نضج البنية الرقمية في الدولة. وسجلت حكومة الإمارات خلال عام 2024 إنجازاً لافتاً على صعيد الخدمات الرقمية، حيث تم تنفيذ 173.7 مليون معاملة حكومية رقمية، في حين تجاوز عدد المستفيدين حاجز 57 مليون متعامل من 1419 خدمة حكومية رقمية، بنسبة رضا بلغت 91 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

## EGYPT: ANNUAL INFLATION RATE FALLS TO 13.9 PERCENT

Data from the Central Agency for Public Mobilization and Statistics showed that annual urban consumer price inflation in Egypt fell to 13.9 percent in July from 14.9 percent in June.

Food and beverage prices in urban areas declined by a total of 3 percent compared to June 2025, but increased by 3.4 percent compared to July 2024. Monthly inflation in Egypt's urban areas fell by 0.5 percent, as meat and poultry prices dropped by 4.9 percent, fruit by 11 percent, and vegetables by 7 percent. In contrast, bread and grain prices rose by 0.4 percent and seafood by 0.2 percent. Annual inflation has declined from a record high of 38 percent in September 2023, supported by the \$8 billion financial aid package agreed with the International Monetary Fund in March 2024.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



## مصر: انخفاض معدل التضخم السنوي إلى 13.9 في المئة

أظهرت بيانات الجهاز المركزي للتعبئة العامة والإحصاء، انخفاض التضخم السنوي لأسعار المستهلكين في المدن المصرية إلى 13.9 في المئة في يوليو/تموز من 14.9 في المئة في يونيو/حزيران. وانخفضت أسعار الأغذية والمشروبات في المدن ثلاثة في المئة إجمالاً مقارنةً بيونيو 2025، لكنها ارتفعت 3.4 في المئة مقارنةً بشهر يوليو 2024. وتراجع التضخم على أساس شهري في المدن المصرية بنسبة 0.5 في المئة، إذ انخفضت أسعار اللحوم والدواجن 4.9 في المئة والفواكه 11 في المئة والخضراوات سبعة في المئة. في حين ارتفعت أسعار الخبز والحبوب 0.4 في المئة والماكولات البحرية 0.2 في المئة. وانخفض التضخم السنوي من مستوى قياسي عند 38 في المئة سجله في سبتمبر/أيلول 2023، وذلك بمساعدة حزمة الدعم المالي البالغة ثمانية مليارات دولار التي تم الاتفاق عليها مع صندوق النقد الدولي في مارس/آذار 2024.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

## GLOBAL FOOD PRICES INCREASE AGAIN AFTER TWO YEARS OF STABILITY

The Food and Agriculture Organization of the United Nations (FAO) revealed in its monthly report that global prices of basic food commodities rose in July to their highest level in more than two years. It explained that rising vegetable oil prices and record-high meat prices were offset by a decline in cereal, dairy, and sugar prices.

The FAO Food Price Index, which tracks monthly changes in the international prices of a basket of basic food commodities, averaged 130.1 points in July 2025, an increase of 1.6 percent from June. This is the highest reading of the index since February 2023, although it remains 18.8 percent below its peak in March 2022, which followed Russia's full-scale invasion of Ukraine.

[Source \(Al-Arab London Newspaper, Edited\)](#)



## عودة ارتفاع أسعار الغذاء عالمياً بعد عامين من الهدوء

كشفت منظمة الأغذية والزراعة التابعة للأمم المتحدة (فاو) في تقريرها الشهري عن ارتفاع أسعار السلع الغذائية الأساسية العالمية ارتفاعاً في يوليو إلى أعلى مستوى منذ أكثر من عامين. وبينت أن ارتفاع أسعار الزيوت النباتية وزيادة أسعار اللحوم، التي بلغت مستويات قياسية، قابلها انخفاض في أسعار الحبوب ومنتجات الألبان والسكر. وبلغ متوسط مؤشر المنظمة لأسعار الغذاء، الذي يتتبع التغيرات الشهرية لأسعار سلة من السلع الغذائية الأساسية المتداولة عالمياً، 130.1 نقطة في يوليو 2025، مسجلاً بذلك زيادة 1.6 في المئة عن يونيو. وهذه هي أعلى قراءة للمؤشر منذ فبراير 2023، رغم أن المؤشر يقل بنسبة 18.8 في المئة عن ذروة سجلها في مارس 2022، والتي أعقبت الغزو الروسي الشامل لأوكرانيا.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

## OIL PRICES FALL AMID ANTICIPATION OF U.S.-RUSSIA TALKS ON UKRAINE

Oil prices fell in early Asian trading, extending losses of more than 4 percent due to higher U.S. tariffs on its trade partners, increased OPEC production, and expectations that the United States and Russia are close to reaching a ceasefire agreement in Ukraine.

Brent crude futures fell by 52 cents, or 0.78 percent, to \$66.07 per barrel, while U.S. West Texas Intermediate crude futures fell by 58 cents to \$63.30. Expectations of lifting sanctions that have limited Russian oil supplies to global markets increased after U.S. President Donald Trump announced that he would meet Russian President Vladimir Putin on August 15 in Alaska to negotiate an end to the war in Ukraine.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

## تراجع أسعار النفط وسط تقرب محادثات أميركية روسية بشأن أوكرانيا

انخفضت أسعار النفط في التعاملات الآسيوية المبكرة، لتواصل خسائرها التي تجاوزت 4 في المئة على خلفية زيادة الرسوم الجمركية الأميركية على شركائها التجاريين وزيادة إنتاج أوبك وتوقعات باقتراب الولايات المتحدة وروسيا من اتفاق لوقف إطلاق النار في أوكرانيا.

وتراجعت العقود الآجلة لخام برنت 52 سنتا بما يعادل 0.78 في المئة إلى 66.07 دولار للبرميل، فيما نزلت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 58 سنتا إلى 63.30 دولار. وزادت التوقعات باحتمال إنهاء العقوبات التي حددت من إمدادات النفط الروسي إلى الأسواق العالمية بعد إعلان الرئيس الأميركي دونالد ترامب أنه سيلتقي الرئيس الروسي فلاديمير بوتين في 15 أغسطس/أب بالاسكا للتفاوض على إنهاء الحرب في أوكرانيا.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصريف\)](#)

## SOUTH KOREA'S EXPORTS DROP 4.3 PERCENT SINCE U.S. TARIFFS TOOK EFFECT

South Korean government data showed that exports fell by 4.3 percent year-on-year since the start of this month, partly due to a slowdown in shipments to the United States following the U.S. tariff measures.

Exports were valued at \$14.7 billion from August 1 to 10, compared to \$15.4 billion during the same period last year.

According to data from the Korea Customs Service, imports fell by 13.6 percent year-on-year to \$15.9 billion during the period, resulting in a trade deficit of \$1.2 billion.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

## تراجع صادرات كوريا 4.3 في المئة منذ تطبيق الرسوم الجمركية الأميركية

أظهرت بيانات حكومية كورية جنوبية انخفاض الصادرات بنسبة 4.3 في المئة على أساس سنوي منذ بداية الشهر الجاري، ويرجع ذلك جزئيا إلى تباطؤ الصادرات إلى الولايات المتحدة على خلفية إجراءات الرسوم الجمركية الأميركية.

وبلغت قيمة الصادرات 14.7 مليار دولار في الفترة من 1 إلى 10 أغسطس، مقارنة بـ 15.4 مليار دولار خلال ذات الفترة من العام الماضي. ووفقا للبيانات الصادرة عن دائرة الجمارك الكورية انخفضت قيمة الواردات بنسبة 13.6 في المئة على أساس سنوي إلى 15.9 مليار دولار خلال الفترة، مما أدى إلى عجز تجاري قدره 1.2 مليار دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصريف\)](#)

## GOLD FALLS AS GEOPOLITICAL RISKS EASE

Gold prices fell on Monday as safe-haven demand weakened amid signs of easing geopolitical risks, with markets now focusing on upcoming U.S. inflation data that may offer deeper insight into the Federal Reserve's interest rate outlook. Gold saw further decline as geopolitical tensions surrounding the war in Ukraine eased, following President Donald Trump's announcement of his meeting with Vladimir Putin on U.S. soil.

Spot gold fell by 0.7 percent to \$3,376.67 per ounce after hitting its highest level since July 23 on Friday. U.S. gold futures for December delivery fell by 1.5 percent to \$3,439.70.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

## الذهب يتراجع مع انحسار المخاطر الجيوسياسية



تراجعت أسعار الذهب اليوم الاثنين مع انخفاض الطلب على الملاذ الآمن نتيجة مؤشرات انحسار المخاطر الجيوسياسية، في ظل تركيز الأسواق الآن على بيانات التضخم الأميركية القادمة التي قد تقدم فهماً أعمق لتوقعات مجلس الاحتياطي الفيدرالي بشأن أسعار الفائدة. وشهد الذهب مزيداً من الانخفاض مع تهدئة التوترات الجيوسياسية المحيطة بالحرب في أوكرانيا، عقب إعلان الرئيس دونالد ترامب عن اجتماعه مع فلاديمير بوتين على الأراضي الأميركية.

وانخفض سعر الذهب الفوري بنسبة 0.7 في المئة ليصل إلى 3376.67 دولار للأوقية، بعد أن سجل أعلى مستوى له منذ 23 يوليو (تموز) يوم الجمعة. وانخفضت العقود الآجلة للذهب الأميركي تسليم ديسمبر (كانون الأول) بنسبة 1.5 في المئة لتصل إلى 3439.70 دولار.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصريف\)](#)

## "FITCH": TURKISH BANKS' PERFORMANCE DECLINED IN Q1

International Credit Rating agency "Fitch" revealed that Turkish banks' performance declined in the first quarter of 2025 due to narrowing margins, rising non-performing loans, and increased credit provisions.

According to Fitch's report on the Turkish economy, which included observations on banks' performance in Q1, high interest rates and slower economic growth generally led to an increase in non-performing loans, which raised the average non-performing loan ratio among banks.

The agency noted that the average non-performing loan ratio among the evaluated banks rose as bad loans increased in an environment characterized by high Turkish lira interest rates and slow economic growth.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

## "فيتش": تراجع أداء بنوك تركيا في الربع الأول

كشفت وكالة "فيتش" للتصنيفات الائتمانية الدولية عن تراجع أداء البنوك التركية في الربع الأول من عام 2025 بسبب تضيق الهوامش، وزيادة القروض المتعثرة، وارتفاع مخصصات الائتمان.

ووفق تقرير "فيتش" حول الاقتصاد التركي والذي تضمن ملاحظات على أداء البنوك في الربع الأول من العام، فإن ارتفاع أسعار الفائدة وتباطؤ النمو الاقتصادي أديا بشكل عام إلى زيادة في القروض المتعثرة؛ ما رفع متوسط معدل القروض غير العاملة لدى البنوك.

وبينت الوكالة أن متوسط معدل القروض غير العاملة لدى البنوك التي شملها التقييم قد ارتفع مع زيادة القروض المتعثرة في ظل بيئة تتميز بأسعار فائدة عالية لليرة التركية وتباطؤ النمو الاقتصادي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

